
1653 Beretning o. lovf. vedr. film ' 1654 

. Til lovforslag nr. L 46. Beretning afgivet af kulturudvalget den 22. maj 1985 

B e r e t n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  æ n d r i n g  a f  l o v  o m  f i l m  

[af Ingerlise Koefoed (SF) m.fl.] 

Udvalget har behandlet lovforslaget i nog- 
le møder og har herunder stillet spørgsmål til 
ministeren for kulturelle anliggender, som 
denne har besvaret skriftligt. 

Et flertal (socialdemokratiets, socialistisk 
folkepartis og det radikale venstres medlem- 
mer af udvalget) ønsker at udtale følgende: 

Behovet for et kvalitativt og alsidigt alter- 
nativ til den kommercielt styrede videovirk- 
somhed er påtrængende. Der bør derfor efter 
flertallets mening arbejdes videre med ideen 
om offentlig støtte til produktion og distribu- 
tion af videogrammer og til opbygning af 
flere film- og videoværksteder, hvor børn og 
voksne selv kan fremstille videogrammer og 
lære mediet at kende gennem egne praktiske 
erfaringer. 

Flertallet er klar over, at der findes pro- 
blemer af økonomisk og ophavsretsmæssig 
art med at gennemføre ideer af denne art. 
Problemerne er imidlertid ikke nye: de blev 
rejst af mediekommissionen, og de er også 
blevet drøftet adskillige gange i folketinget 

og i folketingets kulturudvalg. Det er flertal- 
lets opfattelse, at der både hos ministeren for 
kulturelle anliggender og hos adskillige med- 
lemmer af folketinget er en forståelse for be- 
hovet for kvalitetsvideogrammer, ikke mindst 
beregnet for børn og unge, og for, at der lig- 
ger en kulturpolitisk forpligtelse i at støtte 
fremstillingen af sådanne. 

Flertallet skal opfordre ministeren for kul- 
turelle anliggender og regeringen til at gå i 
gang med en løsning af problemerne og fore- 
lægge resultatet af denne løsning for folke- 
tinget. Flertallet vil selv i det kommende fol- 
ketingsår bringe spørgsmålet i erindring gen- 
nem et nyt forslag. 

Et mindretal (fremskridtspartiets medlem 
af udvalget) deler ikke den tyrkertro på, at 
bare staten pøser penge ind i projekter, så 
bliver alting godt, snarere tværtimod. Man 
burde give filmproduktionen lige vilkår, såle- 
des at der ikke er nogle, der får støtte, og 
andre ikke. 
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